

(a) That at present a substantial part of the goods imported by the devastated countries, Members of the United Nations, for the satisfaction of their most pressing needs, must be paid for in freely convertible foreign currency;

(b) That the limited amount of freely convertible foreign exchange available to these countries is further limited by the fact that the devastated countries of Europe are required to regulate their accounts with Germany in freely convertible foreign currency;

(c) That the foreign exchange receipts of these countries for the goods they export and the services they render are only to a small extent in freely convertible foreign exchange,

Requests the Secretary-General

To continue, in close collaboration with the Governments concerned and with the International Monetary Fund, to study the questions under review in document E/288;

To extend the study to all devastated areas of the United Nations; and

To present to the Economic and Social Council, the Regional Commissions for Europe and for Asia and the Far East, and the Economic and Employment Commission, as early as possible a report indicating the financial needs and resources of the devastated countries of the United Nations in the immediate future, especially in respect of their requirements and receipts of freely convertible foreign currency; and

Recommends

That the Governments concerned give the fullest co-operation to the Secretary-General in the performance of the above task.

35 (IV). Transport and communications¹

*Resolutions of 28 March 1947
(document E/408)*

RADIO-COMMUNICATIONS ADMINISTRATIVE CONFERENCE AND CONFERENCE OF THE INTERNATIONAL TELECOMMUNICATIONS UNION

The Economic and Social Council,

Takes note of the report of the first session of the Transport and Communications Commission² and decides as follows:

The Economic and Social Council,

Notes that the United States of America has issued invitations to a Radio-Communications Administrative Conference and to a Plenipotentiary Conference of the International Telecommunications Union on 15 May and 1 July 1947, respectively, and

Endorses the action of the United States in

¹ See also resolution on the Economic Commission for Europe, page 10.

² See document E/270.

a) Qu'à l'heure actuelle, les Etats Membres des Nations Unies dont le territoire est dévasté doivent payer en devises étrangères, librement convertibles, une partie considérable des marchandises qu'ils importent pour subvenir à leurs besoins les plus pressants;

b) Que l'obligation, pour les pays dévastés de l'Europe, de régler leurs comptes avec l'Allemagne en devises étrangères librement convertibles restreint encore plus la quantité déjà limitée de devises étrangères librement convertibles dont ils peuvent disposer;

c) Que les recettes en devises étrangères qu'encaissent ces pays en paiement des marchandises qu'ils exportent et des services qu'ils rendent ne sont composées que pour une faible part de devises étrangères librement convertibles;

Prie le Secrétaire général

De poursuivre, en collaboration étroite avec les Gouvernements intéressés et avec le Fonds monétaire international, l'étude des questions analysées dans le document E/288;

D'étendre cette étude à toutes les régions dévastées des Nations Unies; et

De présenter, dès que possible, au Conseil économique et social, aux Commissions régionales pour l'Europe et pour l'Asie et l'Extrême-Orient et à la Commission des questions économiques et de l'emploi un rapport indiquant les besoins financiers et les ressources financières immédiats des Etats Membres des Nations Unies dont le territoire est dévasté, en tenant un compte particulier de leurs besoins et de leurs recettes en devises étrangères librement convertibles; et

Recommande

Aux Gouvernements intéressés d'accorder au Secrétaire général leur plus complète collaboration dans l'accomplissement de cette tâche.

35 (IV). Transports et communications¹

*Résolutions du 28 mars 1947
(document E/408)*

CONFÉRENCE ADMINISTRATIVE DES COMMUNICATIONS RADIOTÉLÉGRAPHIQUES ET CONFÉRENCE DE L'UNION INTERNATIONALE DES TÉLÉCOMMUNICATIONS

Le Conseil économique et social,

Prend acte du rapport que lui a présenté la Commission des transports et des communications sur sa première session² et décide ce qui suit:

Le Conseil économique et social,

Prend acte de l'envoi par les Etats-Unis d'Amérique d'invitations à participer à une Conférence administrative des communications radiotélégraphiques et à une Conférence pléni-potentielle de l'Union internationale des télécommunications, qui auront lieu respectivement les 15 mai et 1er juillet 1947, et

Approuve l'attitude des Etats-Unis d'Améri-

¹ Voir également la résolution concernant la Commission économique pour l'Europe, page 10.

² Voir le document E/270.

not inviting the Franco Government of Spain to these Conferences, in accordance with the resolution of the General Assembly of 12 December 1946.¹

ADVICE TO ECONOMIC AND SOCIAL COUNCIL ON
TRAVEL QUESTIONS

The Economic and Social Council

Entrusts the Transport and Communications Commission with the task of advising the Council on travel matters and requests the Commission to follow international developments in the field of travel matters and to report to the Council from time to time as may be appropriate.

PROPOSED ESTABLISHMENT OF INTER-GOVERNMENTAL MARITIME ORGANIZATION

The Economic and Social Council
Requests the Secretary-General

(a) To convene a conference of interested Governments to consider the establishment of an inter-governmental maritime organization. The draft convention prepared by the United Maritime Consultative Council on this matter, concerning the scope and the purpose of the proposed organization, will serve as a working paper forming the basis of discussion for the conference. The conference will also consider if the scope and purposes of the organization should include the removal or prevention of unfair restrictive practices by shipping concerns;

(b) To circulate the above-mentioned draft convention to all the Governments invited to the conference;

(c) To inform the Governments which are invited to the conference that any comments which they may wish to make on specific articles of the draft convention or amendments which they may wish to propose in advance of the conference, should be submitted to the Secretary-General for circulation to all Governments participating in the conference and for consideration by the conference itself;

(d) To draw up a provisional agenda for the conference including the items mentioned above;

(e) To invite all the Members of the United Nations, and the following Governments, to participate in the conference: Albania, Austria, Bulgaria, Eire, Finland, Hungary, Italy, Portugal, Roumania, Switzerland, Transjordan, Yemen.

The Economic and Social Council

Expresses the hope that the Governments invited to the conference may give their respective delegations full powers enabling them to sign such convention on the establishment of an

¹ See Resolutions adopted by the General Assembly during the second part of its first session, pages 63 to 64.

que qui, conformément à la résolution de l'Assemblée générale du 12 décembre 1946¹, se sont abstenus d'inviter le Gouvernement espagnol de Franco à ces Conférences.

MÉTHODES QUI PERMETTRONT AU CONSEIL
ÉCONOMIQUE ET SOCIAL DE RECEVOIR DES
AVIS EN CE QUI CONCERNE LES QUESTIONS DE
VOYAGE

Le Conseil économique et social

Charge la Commission des transports et des communications de le conseiller sur les questions de voyage et invite la Commission à suivre l'évolution internationale des questions de voyage et de faire rapport au Conseil chaque fois que l'exige la situation.

PROJET DE CRÉATION D'UNE ORGANISATION
INTERGOUVERNEMENTALE DES TRANSPORTS
MARITIMES

Le Conseil économique et social
Prie le Secrétaire général

a) De convoquer une conférence des Gouvernements intéressés pour étudier la création d'une organisation intergouvernementale des transports maritimes. Le projet de convention élaboré par l'*United Maritime Consultative Council* sur ce sujet et portant sur les pouvoirs et le but de l'organisation envisagée servira de document de travail et de base aux discussions de la conférence. La conférence examinera également si le mandat de l'organisation doit comprendre la suppression ou la prévention de l'emploi par les compagnies de navigation de pratiques limitatives et déloyales;

b) De communiquer le projet de convention mentionné ci-dessus à tous les Gouvernements invités à la conférence;

c) D'informer les Gouvernements invités à la conférence que les observations qu'ils pourraient faire sur les divers articles du projet de convention ou les amendements qu'ils pourraient désirer proposer avant la conférence devront être soumis au Secrétaire général pour qu'ils soient communiqués à tous les Gouvernements participant à la conférence et pour que la conférence elle-même puisse les étudier;

d) De préparer un ordre du jour provisoire de la conférence comportant les points mentionnés ci-dessus;

e) D'inviter tous les Membres des Nations Unies et les Gouvernements suivants à participer à la conférence: Albanie, Autriche, Bulgarie, Eire, Finlande, Hongrie, Italie, Portugal, Roumanie, Suisse, Transjordanie, Yémen.

Le Conseil économique et social

Exprime l'espoir que les Gouvernements invités à la conférence donneront à leurs délégations respectives pleins pouvoirs les autorisant à signer toute convention sur la création d'une

¹ Voir les Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la seconde partie de sa première session, pages 63 et 64.

inter-governmental maritime organization as may be concluded at the conference.

The Economic and Social Council

Requests the Secretary-General to invite the specialized agencies, inter-governmental organizations and international organizations in this field, as may be appropriate, to send observers to the conference.

The conference shall meet, if practicable, in the autumn of 1947, at a place to be determined by the Secretary-General after consultation with the President of the Council.

CO-ORDINATION OF ACTIVITIES IN THE FIELD OF AVIATION, SHIPPING AND TELECOMMUNICATIONS IN REGARD TO SAFETY AT SEA AND IN THE AIR

The Economic and Social Council,

After considering the suggestions of the Transport and Communications Commission concerning the co-ordination of activities in the fields of aviation, shipping and telecommunications, in regard to safety at sea and in the air,

Takes note of the fact that the United Kingdom Government, having convened the Conference on Safety of Life at Sea, is prepared to invite the necessary experts in the fields mentioned to the Conference and also, preliminary to the Conference, to convene a preparatory committee of experts to consider the co-ordination of activities in these fields; and

Instructs the Secretary-General to continue the preliminary study of this problem which has already been commenced, to follow and assist the work of the preparatory committee and of the Conference itself, and to keep the Transport and Communications Commission informed of developments in this connexion.

FUTURE ORGANIZATION IN THE FIELD OF INLAND TRANSPORT IN ASIA AND THE FAR EAST

The Economic and Social Council

Requests the Secretary-General to undertake a study and to report on the question of a regional organization in the field of inland transport in Asia and the Far East, and authorizes him to seek the information required to make the study.

FUTURE ORGANIZATION IN THE FIELD OF INLAND TRANSPORT IN THE AMERICAS

The Economic and Social Council

Requests the Secretary-General to undertake a study and to report on the question of a regional organization in the field of inland transport in the Americas, and authorizes him to seek the information required to make the study, taking account, among others, of the views of the appropriate American inter-governmental transport organizations.

organisation intergouvernementale des transports maritimes qui pourrait être conclue au cours de la conférence.

Le Conseil économique et social

Prie le Secrétaire général d'inviter, suivant le cas, les institutions spécialisées, les organisations intergouvernementales et les organisations internationales intéressées à ces questions à envoyer des observateurs à la conférence.

La conférence se réunira, s'il est possible, à l'automne de 1947 en un lieu qui sera désigné par le Secrétaire général, après consultation avec le Président du Conseil.

COORDINATION DE L'AVIATION, DES TRANSPORTS MARITIMES ET DES TÉLÉCOMMUNICATIONS, EN MATIÈRE DE SÉCURITÉ EN MER ET DANS LES AIRS

Le Conseil économique et social,

Après avoir examiné les propositions de la Commission des transports et des communications relatives à la coordination de l'aviation, des transports maritimes et des télécommunications en matière de sécurité en mer et dans les airs,

Prend acte du fait que le Gouvernement du Royaume-Uni, qui a convoqué la Conférence sur la sauvegarde de la vie en mer, est disposé à inviter à la Conférence les spécialistes des questions ci-dessus dont la présence serait jugée nécessaire, et à convoquer, avant la Conférence, un comité préparatoire de spécialistes en vue d'étudier la coordination dans ces domaines; et

Prie le Secrétaire général de poursuivre l'étude préliminaire de ce problème qui a déjà été entreprise, de suivre les travaux du comité préparatoire et de la conférence elle-même en leur prêtant son concours, et de tenir la Commission des transports et des communications au courant des progrès accomplis dans ce domaine.

CRÉATION D'UNE NOUVELLE ORGANISATION DES TRANSPORTS INTÉRIEURS EN ASIE ET EN EXTRÊME-ORIENT

Le Conseil économique et social

Prie le Secrétaire général d'étudier la création d'une organisation régionale des transports intérieurs en Asie et Extrême-Orient, et de lui faire rapport sur cette question, et l'autorise à rassembler les renseignements nécessaires pour procéder à cette étude.

CRÉATION D'UNE NOUVELLE ORGANISATION DES TRANSPORTS INTÉRIEURS DANS LES AMÉRIQUES

Le Conseil économique et social

Prie le Secrétaire général d'étudier la création d'une organisation régionale des transports intérieurs dans les Amériques et de lui faire rapport sur cette question, et l'autorise à rassembler les renseignements nécessaires pour procéder à cette étude en tenant compte, entre autres considérations, des opinions des organisations intergouvernementales des pays américains qui sont compétentes en matière de transports.

ESTABLISHMENT OF RELATIONS BETWEEN THE UNITED NATIONS AND THE UNIVERSAL POSTAL UNION

The Economic and Social Council

Authorizes the Committee on Negotiations with Specialized Agencies to enter into negotiations at the appropriate time with the Universal Postal Union for the purpose of bringing it into relationship with the United Nations, and to submit a report on the negotiations to the Council, including therein a draft preliminary agreement based upon these negotiations.

ESTABLISHMENT OF RELATIONS BETWEEN THE UNITED NATIONS AND THE INTERNATIONAL TELECOMMUNICATIONS UNION

The Economic and Social Council

Authorizes the Committee on Negotiations with Specialized Agencies to enter into negotiations at the appropriate time with the International Telecommunications Union for the purpose of bringing it into relationship with the United Nations, and to submit a report on the negotiations to the Council, including therein a draft preliminary agreement based upon these negotiations.

36 (IV). Economic Commission for Europe

*Resolution of 28 March 1947
(document E/402)*

The Economic and Social Council,

Having considered the resolution adopted at the fifty-fifth plenary session of the General Assembly on 11 December 1946, namely, that the General Assembly "... recommends that, in order to give effective aid to the countries devastated by war, the Economic and Social Council, at its next session, give prompt and favourable consideration to the establishment of an Economic Commission for Europe. . .",¹

A. Establishes an Economic Commission for Europe, with terms of reference as follows:

1. The Economic Commission for Europe, acting within the framework of the policies of the United Nations and subject to the general supervision of the Council shall, provided that the Commission takes no action in respect to any country without the agreement of the government of that country:

(a) Initiate and participate in measures for facilitating concerted action for the economic reconstruction of Europe, for raising the level of European economic activity, and for maintaining and strengthening the economic relations of the European countries both among themselves and with other countries of the world;

¹ See Resolutions adopted by the General Assembly during the second part of its first session, page 73.

ETABLISSEMENT DE RELATIONS ENTRE L'ORGANISATION DES NATIONS UNIES ET L'UNION POSTALE UNIVERSELLE

Le Conseil économique et social

Autorise le comité chargé des négociations avec les institutions spécialisées à entamer, au moment opportun, des négociations avec l'Union postale universelle, en vue d'établir des relations entre cette institution et les Nations Unies, et à soumettre au Conseil un rapport sur ces négociations qui comprendra un projet d'accord provisoire, fondé sur les résultats de ces négociations.

ETABLISSEMENT DE RELATIONS ENTRE L'ORGANISATION DES NATIONS UNIES ET L'UNION INTERNATIONALE DES TÉLÉCOMMUNICATIONS

Le Conseil économique et social

Autorise le Comité chargé des négociations avec les institutions spécialisées à entamer, au moment opportun, des négociations avec l'Union internationale des télécommunications, en vue d'établir des relations entre cette institution et les Nations Unies, et à soumettre au Conseil un rapport sur ces négociations, qui comprendra un projet d'accord provisoire fondé sur les résultats de ces négociations.

36 (IV). Commission économique pour l'Europe

*Résolution du 28 mars 1947
(document E/402)*

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la résolution adoptée à la cinquante-cinquième séance plénière de l'Assemblée générale tenue le 11 décembre 1946, à savoir que l'Assemblée générale "... recommande que, pour apporter une aide efficace aux pays dévastés par la guerre, le Conseil économique et social, à sa prochaine session, étudie sans délai et dans un esprit favorable, la question de la création d'une Commission économique pour l'Europe¹ . . .

A. Crée une Commission économique pour l'Europe, dont le mandat est le suivant:

1. La Commission économique pour l'Europe, agissant conformément aux principes des Nations Unies et sous la haute autorité du Conseil devra, à condition de ne prendre aucune mesure à l'égard d'un pays quelconque sans l'assentiment du gouvernement de ce pays:

a) Prendre des mesures et participer à leur exécution, en vue de faciliter une action concertée pour la reconstruction économique de l'Europe, de relever le niveau de l'activité économique européenne, ainsi que de maintenir et de renforcer les relations économiques des pays d'Europe, tant entre eux qu'avec les autres pays du monde;

¹ Voir les Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la seconde partie de sa première session, page 73.